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Zápis  
ze 5. jednání Komise výchovně vzdělávací RMČ Praha 10, 

které se konalo dne 18. 9. 2023 v místnosti A 411a od 17:00 do 19:05 
hodin 

 
Přítomní členové komise: David Krůta, Mgr. Tereza Hauffenová, MBA, Mgr. Michal Kočí,  
doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Mgr. Josef Zběhlík (do 17:37), DiS., Mgr. Šárka Gandalovičová, 
Ing. Jan Šnajdr, Ing. Veronika Vetýšková, Ph.D., Mgr. Josef Nerušil (od 17:31) 
 
Omluvení členové komise: 0 
 
Hosté: Mgr. Ondřej Počarovský, Bc. Michaela Buchníčková, PhDr. Bc. Jana Churáčková, PhDr. 
Tomáš Soukup Ph.D. 
 
Jednání komise bylo zahájeno v 17:00 hodin. 
 
Program:  

1. Schválení hostů.  
2. Schválení ověřovatele zápisu.  
3. Schválení programu.  
4. Host PhDr. Tomáš Soukup, Ph.D. – představení závěrů Demografické studie MČ Praha 10. 
5. Host PhDr. Bc. Jana Churáčková – představení plánu expertní skupiny k ZŠ V Olšinách  
6. Informace o dokončení stavby MŠ Bajkalská a otevření 2 tříd  
7. Informace o umisťování ukrajinských dětí  
8. Informace o zápisech do MŠ a ZŠ zřizovaných MČ Praha 10.  
9. Informace o projektu Trenéři ve škole probíhajícím na ZŠ zřizovaných MČ Praha 10.  
10. Informace o projektu Moje stopa ve škole probíhajícím na ZŠ zřizovaných MČ Praha 10. 
11. Informace o projektu Zeptej se vědce 

 
1. Schválení hostů. 
Předseda přivítal všechny přítomné a vyzval k hlasování o schválení přítomnosti hostů. 
pro: 7  proti: 0 zdržel se: 0   
 
2. Schválení ověřovatele zápisu. 
Předseda KVV navrhnul jako ověřovatele zápisu Ing. Veronika Vetýšková, Ph.D. 
pro: 6  proti: 0 zdržel se: 1 
 
3. Schválení programu. 
Předseda KVV vyzval k hlasování o změně programu dle návrhu Ing. Veroniky Vetýškové, Ph.D. 
– přidání bodu č. Informace o projektu Zeptej se vědce 
pro: 7  proti: 0 zdržel se: 0 
 
4. Host PhDr. Tomáš Soukup, Ph.D. – představení závěrů Demografické studie MČ Praha 

10.  
17:07 dorazili hosté Mgr. Počarovský a PhDr. Churáčková. 
 
Pro Prahu 10 se studie vypracovávají opakovaně od roku 2017. 
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Rozdělení MČ do 6 lokalit, odpovídají souhrnu spádových obvodům. Prognóza je počítána 
kohortně-komponentní metodou, založenou na 4 prvcích (současné složení obyvatelstva, 
úmrtnost, porodnost a migrace). Na Praze 10 je v porovnání s republikovým průměrem větší 
počet osob kolem 30 let a seniorů. Podle prognózy bude nárust obyvatel do roku 2045 o 12 %. 
Bohdalec a Slatiny nejsou započítány v prognóze – očekává se až 10 000 bytů, tedy 3-5 tisíc 
dětí do škol. Nutné samostatné plánování škol. 
Současný stav: 30 mateřských školek s kapacitou 3000 dětí, v minulém školním roce nebylo 
žádné dítě nad 3 roky odmítnuto z kapacitních důvodů. Index návštěvnosti školek je 81 % - 
v porovnání s jinými MČ Prahy je nižší, ale dlouhodobě se to jeví jako trend Prahy 10. Vliv mají 
soukromé školky a dětské skupiny, také cizinci s trvalým pobytem, kteří umísťují děti jinam. 
V prognóze je počítáno s indexem návštěvnosti 85 %. Podle prognózy by pro děti od 3 let do 
budoucna měl být ve školkách dostatečný počet míst. Pokud by návštěvnost měla být 100 %, 
pak by místa chyběla, a to také v případě, že by měly do školky chodit také děti ve věku od 2 
let. Dostupnost míst ve školkách je problémová v Malešicích a Vršovicích-západ. 
Studie IPR tvrdí, že místa ve školkách jsou nedostatečná. Rozdíl počtu dětí v prognózách je 
v roce 2030 200 dětí, ale IPR počítá se 100% návštěvností. 
Rejstříková kapacita ZŠ je 8041 žáků, reálná kapacita je obtížně určitelná. Odhad reálné 
kapacity je 7500 žáků. Školní rok 2022/2023 byl počet zapsaných dětí 7760 z toho přibližně 
600 dětí z Ukrajiny. Index návštěvnosti v prognóze: 1. stupeň 85%, 2. stupeň 80 %, podobnost 
s prognózami před 3 a 6 lety. Migrace vyrovnává pokles u 1. stupně, i tak se bude počet dětí 
v prvních třídách držet následují 3 až 4 roky kolem 1000.  
V příštích 8 letech bude do škol přicházet více dětí, než bude odcházet z 9. tříd. Kapacity jsou 
v současné době naplněny. Rejstříkově budou kapacity dostačující, ale pokud by bylo 24 žáků 
na třídu bude v letech 2026-2027 chybět 1 škola, kde budou 2 paralelní třídy v ročníku. Ve 
všech oblastech budou kapacity hraniční. V roce 2026 a 2027 budou i podle studie IPR chybět 
místa. Rozdíl v prognózách je 400 dětí, ale opět je rozdíl v indexu návštěvnosti. IPR počítá 
s rejstříkovými kapacitami. 
Počty dětí 15-18 let budou růst, za 2 až 3 roky bude o 1000 až 1300 dětí více, které budou 
hledat střední školu. 
 V souhrnu, pokud budeme počítat, že 20 % dětí bude navštěvovat jiné než MČ zřizované 
školky, bude počet míst v MŠ dostatečný v opačném případě může chybět až 250 míst. U ZŠ 
bude chybět až 30 tříd.  
Dotaz na odlišnosti s jinými městskými částmi. Ty jsou hlavně v indexu návštěvnosti škol a 
školek. Více dětí se zde rodí, než následně chodí do škol a školek. 
Dotaz pana Kočího na umisťování dětí starších 2 let. Školská turistika situaci komplikuje. 
 
17:30 jednání opustil PhDr. Soukup. 
 
5. Host PhDr. Bc. Jana Churáčková – představení plánu expertní skupiny k ZŠ V Olšinách  
17:31 na jednání dorazil Mgr. Josef Nerušil 
Paní ředitelka Churáčková představí plán expertní skupiny k základní škole V Olšinách, jejíž 
náplní je nastavení koncepce školy a následného zprovoznění nové ZŠ V Olšinách – vytvoření 
školního vzdělávacího programu (zaměření školy), návrhy vybavení školních prostor jak 
nábytkem, tak učebními pomůckami, technikou, atd.. Škola V Olšinách by měla mít 360 žáků a 
měla by být zaměřena na výuku jazyků. Pokud půjde výstavba podle plánu, nová ZŠ by měla 
být otevřená pro školní rok 2024/2025. Zbytek představí paní doktorka Churáčková jakožto 
členka expertní skupiny. 
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Expertní skupina se schází často a z každého jednání je pořízen zápis, jehož součástí jsou také 
úkoly pro členy. Odhadem je skupina v jedné třetině své práce. Tvoří se základní vzdělávací 
program, který si ovšem budoucí ředitel/ka dotvoří podle svých představ. Nový ředitel by měl 
nastoupit od února 2024. Bylo rozhodnuto, že se bude jednat o jazykovou školu, jelikož škola 
s takovýmto zaměřením na Praze 10 chybí. Jsou zde školy se zaměřením na sport, výtvarnou 
výchovu a hudbu. Této informaci je podřízeno také to, jak budou děti do školy přicházet a 
které třídy se budou naplňovat. Informaci, kdy bude škola stavebně dokončena je potřeba 
znát, co nejdříve. Termín zápisů pro školní rok 24/25 budou v dubnu. Do této doby je nezbytné 
vědět, zda bude moct být škola plně otevřena. 
Expertní skupina počítá také odhadované náklady na personál a plné vybavení školy.  
Otevření všech ročníků najednou je nereálné. Případný odliv žáků z okolních škol by byl velkým 
zásahem do kolektivů. 
Dotaz Ing. Vetýšková: jaké jsou plánované jazyky? 
 Od 1. třídy angličtina – předpokládá se výuka metodou CLIL. A od 4. třídy by byla další 
nabídka jazyků: Španělština, Francouzština, Italština a Němčina. Finální výběr závisí na 
možnostech učitelů. 
Dotaz doc. Sedmihradská: Zápisy jen pro první třídy? 

Ano. 2 a 3 třídy na ostatních školách jsou velmi naplněny, na základě kampaně, která 
by měla začít v dohledné době, bude pro rodiče možné se začít rozhodovat, zda děti 
nepřesunout na novou školu. 
Dotaz Ing. Šnajdr: výběr jazyka už při zápisu? 

Rozdělování dětí na jazyky podle žádosti rodičů až na druhém stupni podle úrovně. 
Dotaz Mgr. Kočí: Jaká bude spádová oblast.  

Již se připravuje žádost o zápis do rejstříku. Plánovaný název školy je ZŠ Strašnická. 
Spádovost se řeší po dohodě s MHMP.  
Dotaz Mgr. Hauffenová: Bude se tedy upravovat i spádovost jiných škol? 

Spádovost je bude upravovat u ZŠ Solidarita, ZŠ Gutova, ZŠ Hostýnská a okrajově u ZŠ 
Jakutská. 
Dotaz Mgr Kočí: Počet členů skupiny: 
 Aktuálně se schází 4 členové. 
Dotaz doc. Sedmihradská: Kdy bude konkurz na ředitele?  

V listopadu výběrové řízení. Plán je, aby byl zaměstnán od 1. února. Financování jeho 
platu bude z financí MČ, do otevření ZŠ bude náplní jeho práce příprava zahájení provozu. 
 
17:37 odchází Mgr. Josef Zběhlík,DiS. 
 
6. Informace o dokončení stavby MŠ Bajkalská a otevření 2 tříd 
Od roku 2021 probíhala výstavba a na začátku září 2021 proběhla kolaudace a od 11. 9. 2023 
navštěvují školku děti. Celková kapacita je plánovaná na 168 míst a 200 stravovacích míst. Ve 
dvou pavilonech bude celkem 6 třída. 
Dotaz Mgr. Kočí: Jaká bude výše školkovného.  

Bude srovnatelné jako ve všech ostatních školkách. 
Dotaz doc. Sedmihradská: Bylo by možné v rámci KVV navštívit MŠ Bajkalskou.  

Bude zváženo. 
Dodatečné informace od Mgr. Počarovského:  

V současné době jsou otevřeny 2 třídy (z původní Bajkalské), dodatečné zápisy pro další 2 
třídy v listopadu. Do budoucna se pracuje s variantou, že dodatečné 2 třídy by mohly být 
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rezervní pro detašované pracoviště jiné MŠ. Tento plán je motivován opatrností, kdyby nebylo 
možné z technických důvodů využívat jinou školku. Další třídy je stále potřeba dovybavit. 
Kolaudace proběhla, ale stále jsou potřeba terénní úpravy, které se budou realizovat 
v podzimních a zimních měsících. 
 
7. Informace o umisťování ukrajinských dětí. 
Z Ministerstva vnitra byl vznesen požadavek na ověření plnění povinné školní docházky u dětí 
s udělenou dočasnou ochranou ve věku od 5 do 15 let s trvalým bydlištěm na Praze 10. 
Celkem bylo v seznamu 658 dětí, do škol zřizovaných městkou částí Praha 10 jich spádově patří 
462. Po poradě s odborem sociálním byl na konci srpna rozeslán odpovědným osobám, které 
dítě zaregistrovali k prodloužení víza, email s dotazem na plnění povinné školní nebo 
předškolní docházky v ČR a ověření trvalého bydliště. Ke dni 8. 9. 2023 eviduje odbor školství 
125 odpovědí. Z toho 38 dětí plní povinnou školní docházku, 23 dětí změnilo adresu trvalého 
bydliště, 14 dětí se vzdělává online na ukrajinské škole, zástupci zbylých dětí požádali OŠK o 
pomoc s umístěním do základních nebo mateřských škol. 
Žádné doplňující dotazy 
 
8. Informace o zápisech MŠ a ZŠ zřizovaných MČ Praha 10 
Finální informace o skutečném počtu dětí budou známy až koncem září. Školky obdržely 1 861 
žádostí o přijetí. V tomto počtu jsou zahrnuta duplicitní podání žádostí o přijetí do více škol a 
děti cizinci s povoleným dlouhodobým pobytem v MČ Praha 10. Do MŠ bylo přijato nových 
826 dětí. 
Dle podkladů od ředitelek MŠ jsou všechny děti, které se zúčastnily zápisu, mají ze školského 
zákona právní nárok na přijetí a mají trvalé bydliště nebo dlouhodobý pobyt v MČ Praha 10, 
přijaty. Ani OŠK neeviduje žádné takové dítě. 
Z evidence obyvatel bylo před zápisy vygenerováno a školám rozděleno 1 058 dětí s trvalým 
bydlištěm v MČ Praha 10, které měly přijít k zápisu do 1. tříd (včetně dětí, které poté požádaly 
o odklad povinné školní docházky, které fakticky bydlí mimo MČ Praha 10 či žádaly o přijetí v 
jiné ZŠ než zřízené MČ Praha 10). Stav k 24. 5. 2023 byl následující - k zápisům přišlo celkem 
1437 dětí (= duplicitní zápisy). Celkový počet žáků je 7 769, včetně dětí v přípravných třídách. 
Prvňáků je 921. 
Dotaz doc. Sedmihradská: Jak jsou řešeny duplicitní zápisy? 
 Ředitelé řeší duplicitní zápisy ve spolupráci s OŠK. Doplnění od PhDr. Churáčkové: 
rodiče zapisují děti často na školu tzv. zájmovou a jistou (spádovou). Následně ředitelé mezi 
sebou řeší duplicity. Vše je ovšem vyřešeno do začátku května. Doplnění od Mgr. 
Počarovského: školky mají jako spádový obvod celou prahu 10. Kontrola duplicit je o to 
složitější, obvykle si mezi sebou poté ředitelé kontaktují. 
Žádné doplňující dotazy. 
 
9. Informace o projektu Trenéři ve škole probíhajícím na ZŠ zřizovaných MČ Praha 10.  
Bylo probíráno na KVV v květnu, podána informace, že MČ bude žádat o dotaci z MHMP ve 
výši 375.000,- Kč. Tato dotace byla MČ 22. 6. 2023 schválena. Pro kalendářní rok 2023 získala 
MČ Praha 10 v červenci dotaci z MHMP ve výši 375.000,- Kč, která pokryje celou částku za 
období září-prosinec 2023 a lze z této dotace uhradit také 2 faktury z období leden-červen 
2023 ve výši 68.040,- Kč. Ze zbylých finančních prostředků v rozpočtu ve výši 92.540,-Kč bude 
hrazen nákup dresů a dalších sportovních pomůcek, které budou používány v rámci projektu. 
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Pro školní rok 2023/2024 se do projektu Trenéři ve škole zapojily všechny první třídy na 12 
základních školách zřizovaných městskou částí Praha 10. Program neprobíhá pouze na ZŠ 
Eden, jelikož se jedná o školu se sportovním zaměřením. 
Žádné doplňující dotazy. 
 
10. Informace o projektu Moje stopa ve škole probíhajícím na ZŠ zřizovaných MČ Praha 10.  
V současné době je v běhu 3. ročník a jsou do něj zapojeny všechny ZŠ zřizované MČ Praha 10. 
Cílem projektu je, aby si děti vyzkoušeli participativní rozpočet. 
Každá škola pracuje s rozpočtem 35 000,- Kč, který musí pokrýt veškeré náklady na projekt 
navržený žáky. Děti se tedy ve svých projektech učí pracovat s rozpočtovým omezením a 
vyhledávat informace. Dalším aspektem je prezentace vlastního návrhu ostatním žákům školy, 
kteří pak prostřednictvím webové aplikace hlasují, který projekt bude vítězný za jejich školu. 
V minulém ročníku to některé školy pojaly i tak, že měly vyhrazený den, kdy žáci z projektových 
týmů prezentovaly své návrhy naživo všem žákům školy. 
Projekt na školách je realizovaný prostřednictvím školních parlamentů nebo jejich ekvivalentu. 
Než ovšem postoupí projekty do finálního hlasování projdou kontrolou komise složené z 
ředitele a učitelů. Je potřeba posoudit zda je projekt možný a zda se nejedná o investiční 
projekt/ technické zhodnocení, které není možné v rámci projektu Moje stopa realizovat.  
 
Celkově je realizace projektu Moje stopa ve škole v režii oddělení strategie. 
 
Doplnění informace od Mgr. Počarovského: Každá škola si stanoví koordinátora, býval jeden 
v současné době jsou 2. 
Žádné doplňující dotazy. 
 
11. Zeptej se vědce. 
Projekt, kde je možné se prostřednictvím sociálních sítí zeptat vědecké veřejnosti na dotazy. 
Projekt běží 2 roky a je do něj zapojeno celkem 200 lidí (vědců, HR a editorů). Projekt začal 
během Covidu. Snaha přiblížit vědu nevědecké společnosti a mladším dětem. V rámci projektu 
jsou pořádány také besedy a vytvářeny podcasty. Besedy by byly ideální pro žáky 9. tříd. 
Podobnost se science festivalem na ZŠ Gutova. 
Dotaz pan Krůta: Učí se děti také samy vyhledávat zdroje? 
 Odpovědi jsou tazatelům poskytovány i se zdroji. Ale je to dobrý podnět.   
 
Předseda komise poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání v 17:59 hodin. 
 
 
jméno a podpis předsedy: David Krůta 
 
jméno a podpis ověřovatele zápisu: Ing. Veronika Vetýšková, Ph.D. 
 
jméno a podpis tajemníka komise: PhDr. Roman Vaculka 
 
jméno a podpis zpracovatele zápisu: Bc. Michaela Buchníčková 
 
 
datum vyhotovení zápisu: 20. 6. 2023 



 P10-393791/2023 

6 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


